
2023D49201 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft een 
aantal vragen voorgelegd aan de regering over de Vaststelling van de 
begrotingsstaten van het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport (XVI) voor het jaar 2024 (Kamerstuk 36 410 XVI). 

De fungerend voorzitter van de commissie, 
Agema 

Adjunct-griffier van de commissie, 
Heller 
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Nr. Vraag 

1 Welke bedragen zijn sinds de onderschrijving op Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport (VWS) de afgelopen jaren overgeheveld 
naar algemene middelen? Kunt u een overzicht geven? 

2 Wat is de samenstelling van het personeel bij traditionele 
thuiszorginstellingen? Welke percentage van de werknemers is 
wijkverpleegkundige (het was 11,4 procent in 2010)? 

3 Hoeveel mensen met verward gedrag op straat waren 
dementerend? 

4 Hoeveel geld is er per jaar beschikbaar voor het Gezond en Actief 
Leven Akkoord (GALA)? 

5 Hoeveel procent van het preventiebudget gaat richting medeover-
heden in het kader van de lokale aanpak en het GALA? 

6 Hoeveel procent van het budget voor de lokale aanpak via het 
GALA wordt besteed aan gezondheidsbevordering? En waarom is 
het budget in 2026 beduidend lager? 

7 Hoeveel geld gaat er vanuit de VWS-middelen naar de uitvoering 
van de Nationale Eiwitstrategie? Waar wordt dit aan uitgegeven? 

8 Hoeveel geld gaat er vanuit VWS-middelen naar proefdiervrije 
innovatie, om zo te komen tot beter onderzoek en betere 
medicijnen? Hoe wordt dit geld besteed? 

9 Op welke manier(en) stimuleert u de inzet van systematic reviews 
bij onderzoek, om zo te komen tot beter onderzoek en daaruit 
volgend betere medicijnen? 

10 Hoeveel geld gaat er vanuit de VWS-middelen naar onderzoek 
met proefdieren? Hoe wordt dit geld besteed? 

11 Hoe wordt uitvoering gegeven aan de in de Eerste Kamer 
aangenomen motie over de havermelkbelasting (Kamerstuk 
36 410, nr. F)? 

12 Wat heeft u gedaan met de aanbevelingen uit de Kennisagenda 
Transitie naar Proefdiervrije Innovaties van ZonMw? 

13 Zet u in op het versnellen van validatie- en acceptatietrajecten van 
proefdiervrije methoden om zo te komen tot betere onderzoeks-
methoden en daaruit volgend betere medicijnen? Zo ja, op welke 
manier? Zo nee, waarom niet? 

14 Welk bedrag is begroot voor de ratificatie en implementatie van 
het VN-verdrag Handicap in Caribisch Nederland? 

15 Hoe zal het budget voor de Subsidieregeling patiënten- en 
gehandicaptenorganisaties 2024–2028 ervoor zorgen dat mensen 
met een beperking duurzaam worden betrokken bij de totstandko-
ming van wet- en regelgeving, beleid en de uitvoering? 

16 Hoe wordt voorkomen dat het herinvoeren van de inkomensaf-
hankelijke eigen bijdrage in de Wet maatschappelijke opvang 
(Wmo) 2015 zal leiden tot financiële problemen bij mensen met 
een beperking? 

17 In hoeverre worden voorbereidingen getroffen om (delen van) de 
Wmo 2015 inkomensafhankelijk te maken? 

18 Bent u voornemens de inzet op de afspraken rondom het Integraal 
Zorgakkoord (IZA), inclusief de toegezegde € 2,8 miljard transfor-
matiemiddelen, voort te zetten in 2024? 

19 In hoeverre wordt er een compensatie gemaakt omdat Wmo-
gelden in het Gemeentefonds worden aangesproken om de 
instroom in de Wet langdurige zorg (Wlz)-geestelijke gezondheids-
zorg (ggz) op te vangen (van € 45 miljoen)? 

20 In hoeverre wordt er verder gewerkt aan het wetsvoorstel 
Woonplaatsbeginsel voor beschermd wonen? 

2



21 Is bij vaststelling van de hoogte van de subsidiebedragen voor 
pg-organisaties rekening gehouden met recente indexering van 
de lonen op basis van nieuwe cao-afspraken voor juli 2023 (7 
procent), januari 2024 (4 procent), juli 2024 (4 procent) en januari 
2025 (extra uitloopschalen)? 

22 Welke middelen worden ingezet voor valpreventie en tot welke 
verwachte besparing resulteert die investering? 

23 Hoeveel van de transactiemiddelen uit het IZA is op dit moment 
aangevraagd? 

24 Kunt duiden waarom de uitgaven voor humaan papillomavirus 
(HPV)-vaccinatie afnemen, gezien de ambitie om de Wereldge-
zondheidsorganisatie (WHO)-doelstellingen te halen in 2030? 

25 Kunt u een overzicht maken van het aantal heropnames en 
hersteloperaties per jaar, zo mogelijk uitgesplitst naar aandoening, 
van de afgelopen tien jaar? 

26 Wat is de status van het aantal uitgestelde operaties en de 
inhaalzorg veroorzaakt door de coronapandemie? 

27 Kunt u een overzicht geven van de zorgkosten afgezet tegen het 
bruto binnenlands product (bbp) over de afgelopen tien jaar? 

28 Kunt u een overzicht geven van de onderschrijdingen op de 
zorgbegroting van de afgelopen tien jaar? 

29 Wat is de netto stijging in zorguitgaven als periodieke controles 
mondzorg (1,5 keer per jaar) en het vullen van gaatjes worden 
toegevoegd aan het basispakket, maar deze handelingen worden 
uitgezonderd van het eigen risico? Met hoeveel euro zou de 
zorgpremie dan per persoon stijgen? 

30 Wat is de netto stijging in zorguitgaven als periodieke controles 
mondzorg (1,5 keer per jaar) wordt toegevoegd aan het basispak-
ket, maar deze handeling wordt uitgezonderd van het eigen risico? 
Met hoeveel euro zou de zorgpremie dan per persoon stijgen? 

31 Hoeveel geld is in 2024 beschikbaar voor de Hervormingsagenda 
Jeugd? Wat verklaart het verschil tussen de brief van 19 septem-
ber jl. waarin sprake is van € 179 miljoen en de € 91 miljoen die is 
opgenomen in tabel 3 van de begroting? 

32 Wat is de reden dat de extra middelen voor het inrichten van een 
passend regionaal en landelijk opleidingsaanbod voor wijkverple-
ging van € 50 miljoen (in 2024 en 2025) met ingang van het jaar 
2027 niet meer op de begroting beschikbaar is? Hoe kan een 
opleidingsaanbod worden vergoot zonder structurele 
financiering? 

33 Kunt u een overzicht geven van alle bezuinigingen, ombuigingen 
en extensiveringen? 

34 Hoe lang is de gemiddelde verblijfsduur van ouderen in een 
verpleeghuis? 

35 Wat is het totale aantal spoedopnames in de verpleeghuiszorg 
sinds 2022 tot en met nu? 

36 Hoeveel ouderen, in zowel absolute getallen als in percentage, 
belanden sinds 2022 tot nu met spoed op een zogenaamde 
normale plek in het verpleeghuis? 

37 Welk percentage van het zorgpersoneel in de ouderenzorg, 
uitgesplitst naar functie, is tevreden met de hoogte van zijn/haar 
salaris? 

38 Hoe zag de jaarlijkse vraag naar intramurale verpleegzorgplekken 
eruit voor de periode 2002 tot 2022? 

39 Hoe zagen de jaarlijkse tekorten van intramurale verpleegzorg-
plekken eruit voor de periode 2002 tot 2022? 

40 Wat zijn de jaarlijkse zorgkosten per individu sinds 2002 tot 2022 
uitgesplitst naar verschillende leeftijdscategorieën? 

41 Welke deel van de jaarlijkse zorgkosten per individu sinds 2002 tot 
2022 werd besteed aan overheadkosten? 
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42 Hoeveel fte kan er naar schatting worden bespaard met de inzet 
van de huidige bestaande zorgtechnologieën, zoals de medicijn-
dispenser of de robotkat, en wat is de onderbouwing van deze 
arbeidsbesparing? 

43 Wat zijn de risico’s van de inzet van arbeidsbesparende technolo-
gieën op de aantrekkelijkheid van het zorgberoep? 

44 Hoeveel winst werd er sinds 2006 jaarlijks uitgekeerd door 
zorgaanbieders? 

45 Hoeveel winst werd er sinds 2006 jaarlijks in totaal gemaakt met 
zorggeld? 

46 Hoeveel winst werd er de afgelopen vijf jaar jaarlijks gemaakt 
door farmaceutische bedrijven in Nederland? 

47 Hoeveel ziekenhuizen en ziekenhuislocaties zijn er sinds 2010 in 
Nederland gesloten? Kunt u een lijst geven van deze ziekenhuizen 
en locaties? 

48 Hoeveel spoedeisende hulpposten (SEH’s) zijn er sinds 2010 in 
Nederland gesloten en hoeveel zijn afgebouwd tot spoedplein of 
niet meer 24/7 bereikbaar? Kunt u een overzichtslijst geven van 
deze SEH’s? 

49 Hoeveel verloskunde-afdelingen zijn er sinds 2010 in Nederland 
gesloten en hoeveel zijn niet meer 24/7 bereikbaar? Kunt u een 
overzichtslijst geven van deze verloskunde-afdelingen? 

50 Hoeveel ziekenhuisafdelingen zijn er sinds 2010 in Nederland in 
totaal gesloten? Kunt u een overzichtslijst geven van deze 
ziekenhuisafdelingen? 

51 Hoeveel geld wordt er vanaf volgend jaar de komende jaren 
besteed aan transgenderzorg? 

52 Kunt u een overzicht geven van de gemiddelde zorgkosten per 
inwoner van zoveel mogelijk Europese Unie (EU)-landen en van 
het Verenigd Koninkrijk? 

53 Kunt u een overzicht geven van de gemiddelde zorguitgaven (dus 
inclusief premies, eigen risico, eigen betalingen en uitgaven aan 
onverzekerde zorg, maar exclusief collectieve financiering zoals de 
IAB) per inwoner van zoveel mogelijk EU-landen en van het 
Verenigd Koninkrijk? 

54 Hoe heeft de nominale premie zich sinds 2006 ontwikkeld als 
percentage van het modale inkomen? 

55 Wat zijn de kosten van alle publiekscampagnes en voorlichtings-
campagnes die het Ministerie van VWS de afgelopen vijf jaar 
heeft uitgevoerd? 

56 Hoeveel wordt er in totaal aan dak- en thuisloosheid besteed in 
2023? Kunt u een overzicht geven van de gelden van de afgelopen 
vijftien jaar voor deze doelgroep? 

57 Welke potentiële kopers heeft u op het oog voor Intravacc en 
hoeveel moet het opleveren? 

58 Hoe groot waren de totale onderuitputtingen op de VWS-
begroting jaarlijks sinds 2020? 

59 Wat is de ontwikkeling van de zorgkosten in relatie tot de 
ontwikkeling van het bbp in de jaren 2010–2023 volgens de 
Zorgrekeningen van het Centraal Bureau voor de Statistiek (CBS)? 
Wat is de prognose voor de jaren 2024–2028? Kunt u dit in een 
tabel weergeven? 

60 Wat is de ontwikkeling van de zorgkosten in relatie tot de 
ontwikkeling van het bbp in de jaren 2010–2023 volgens de 
RIVM-definitie van zorgkosten? Wat is de prognose voor de jaren 
2024–2028? Kunt u dit in een tabel weergeven? 

61 Wat is de ontwikkeling van het Uitgavenplafond Zorg in relatie tot 
de ontwikkeling van het bbp in de jaren 2010–2023? Wat is de 
prognose voor de jaren 2024–2028? Kunt u dit in een tabel 
weergeven? 
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62 Hoe verhoudt de ontwikkeling van de zorgkosten tussen 2010 en 
2023 zich tot de voorspellingen die eerder waren gedaan over de 
stijging van de zorgkosten in die periode? 

63 Hoe groot is het huidige tekort aan intensive care (ic)-
verpleegkundigen? Wat is de verwachting voor de jaren 
2024–2028? 

64 Wat is het huidige tekort aan intensivisten? Wat is de verwachting 
voor de jaren 2024–2028? 

65 Tot hoeveel operationele bedden kan de ic op dit moment worden 
opgeschaald in geval van een pandemie, ramp of terreuraanslag? 
Wat is de verwachting voor de jaren 2024–2028? 

66 Hoe groot is het huidige tekort aan ambulancepersoneel? Wat is 
de verwachting voor de jaren 2024–2028? 

67 Wat is het huidige tekort aan personeel op de spoedeisende 
hulpposten? Wat is de verwachting voor de jaren 2024–2028? 

68 Hoe groot is het huidige tekort aan tandartsen? Wat is de 
verwachting voor de jaren 2024–2028? 

69 Hoe groot is het huidige personeelstekort in de zorg? Hoe heeft dit 
tekort zich sinds 2010 ontwikkeld? Wat is de verwachting voor de 
jaren 2024–2028? 

70 Hoe groot is de solvabiliteitsreserve van de zorgverzekeraars op 
dit moment? Hoe hebben de reserves van de zorgverzekeraars 
zich de afgelopen tien jaar ontwikkeld? 

71 Hoeveel geld zou het kosten om anticonceptie voor iedereen in 
Nederland vanuit de basisverzekering te vergoeden? 

72 Kunt u per zorgwet een leesbaar overzicht maken met daarin de 
genomen bezuinigingsmaatregelen, over een periode van 2010 tot 
en met 2023? 

73 Kunt u per zorgwet een leesbaar overzicht maken met daarin de 
totale uitgaven, over een periode van 2010 tot en met 2023? 

74 Kunt u een overzicht geven van de totale uitgaven in de verpleeg-
huiszorg, vanaf 2010 tot en met 2023? 

75 Hoeveel reserves hebben de verschillende zorginstellingen 
opgebouwd? 

76 Hoeveel zou het kosten om de regeling voor zorgverleners met 
Long Covid te verbreden, in lijn met de eisen van de FNV? 
Hoeveel zou het kosten om de hoogte van de compensatie te 
verhogen van € 15.000 naar € 22.839? Hoeveel zou het kosten om 
dat allebei te doen? 

77 Kunt u de uitgaven aan preventie in de jaren 2010 tot en met 2023 
op een rij zetten? 

78 Kunt u, binnen het VWS-domein, een overzicht geven van 
EU-richtlijnen en verordeningen die nog niet zijn aangenomen? 

79 Kan voor alle begrotingsartikelen per artikel inzichtelijk gemaakt 
worden welk deel juridisch verplicht is en welk deel niet? 

80 Wat is de meest actuele inschatting van de budgettaire effecten 
van het toevoegen van periodieke controles bij de tandarts aan 
het basispakket? 

81 Wat is de meest actuele inschatting van de budgettaire effecten 
van het toevoegen van mondzorg aan het basispakket? 

82 Wat is de meest actuele inschatting van de budgettaire effecten 
van het toevoegen van fysiotherapie aan het basispakket? 

83 Kunt u toelichten hoe het proces van de Overheidsbijdrage in de 
Arbeidskostenontwikkeling (OVA) precies werkt? Hoe en door wie 
wordt deze bijdrage precies betaald? 

84 Kunt u aangeven in hoeverre de lonen in de zorg extra zijn 
verhoogd als gevolg van de motie-Hijink/Bikker ten opzichte van 
een situatie waarin deze motie niet was aangenomen? 

85 Welk deel van de Wlz-uitgaven bestond uit zorgkosten en welk 
deel uit woonkosten, over de periode van 2015 tot 2023? 
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86 Wat is het gemiddelde energieverbruik van een sportclub? Kunt u 
hierbij verschillende voorbeelden geven, zoals voetbalclubs, 
zwembaden, gymzalen en sportscholen? 

87 Wat is uw beeld met betrekking tot de stijgende contributie als 
gevolg van de gestegen energieprijzen? Met hoeveel stijgt de 
contributie van sportclubs door de stijgende rekeningen 
gemiddeld? 

88 Wat zijn de ziekteverzuimcijfers voor de gehele sector zorg & 
welzijn voor 2023 voor de afgelopen vijf jaar en wat is de 
verwachting voor 2024? 

89 Wat is de uitsplitsing van het verzuim per subsector? Wat is de 
spreiding (minimale en maximale) van de verzuimcijfers tussen 
werkgevers/instellingen? 

90 Hoeveel geeft elke zorgverzekeraar uit aan bedrijfskosten? Kunt u 
dit per zorgverzekeraar aangeven? 

91 Hoeveel geven zorgverzekeraars jaarlijks uit aan reclame-
uitgaven? 

92 Hoeveel geven zorgverzekeraars jaarlijks uit aan acquisitiekosten? 
93 Hoeveel medisch specialisten zijn er in 2023 in loondienst en 

hoeveel zijn er niet in loondienst (maar aan een ziekenhuis 
verbonden via bijvoorbeeld een maatschap)? 

94 Hoe groot is per sector de loonkloof binnen de zorg? Wat is het 
verschil in beloning tussen de best betaalde en de gemiddelde 
werknemer? 

95 Hoeveel procent van de werknemers per sector in de zorg 
verdienen minder dan een modaal salaris? 

96 Wat is de meest actuele raming qua salarisverschillen in de zorg 
in de markt waarbij sprake is van gelijke opleidingsachtergrond? 

97 Wat is het gemiddelde aan zorgkosten dat een chronische patiënt 
in 2024 naar benadering betaalt? 

98 Wat is het CO2-aandeel van de gehele zorgsector in Nederland? 
Hoe verhoudt dit zich tot het aandeel van de zorg in het bbp en de 
beroepsbevolking? 

99 Hoeveel middelen van de VWS-begroting is nog niet gealloceerd/
juridisch verplicht en is nog beschikbaar voor de uitvoering van 
moties/amendementen? 

100 Welk deel van de huisartsen heeft inmiddels toegang tot de 
middelen voor Meer Tijd voor de Patiënt? Welk deel van de 
huisartsen heeft inmiddels ook de tijd van het consult verlengd 
naar vijftien minuten? 

101 Hoeveel dak- en thuislozen zijn er inmiddels in Nederland? Hoe 
heeft dit cijfer zich sinds 2010 ontwikkeld? 

102 Hoeveel dak- en thuislozen zijn er inmiddels in Nederland volgens 
de ETHOS-light definitie? 

103 Hoeveel geld zou het besparen als de tijd die zorgverleners 
gemiddeld met administratie bezig zijn gehalveerd zou worden? 

104 Hoe sterk zou de uitstroom uit de zorg van zorgverleners (afgezien 
van zorgverleners die met pensioen gaan) moeten worden 
teruggebracht om het personeelstekort in de zorg binnen vijf jaar 
op te lossen? 

105 Welk deel van de zorgaanbieders is momenteel in handen van 
private equity investeerders? Kunt u dat uitdrukken als percentage 
van de totale omzet en het totaal aantal aanbieders? Hoe heeft dit 
percentage zich in de afgelopen vijf jaar ontwikkeld? 

106 Hoeveel mensen/kinderen hebben hun sportabonnement het 
afgelopen jaar opgezegd? 

107 Voor hoeveel mensen is sporten in een sportclub of bij een 
vereniging onbetaalbaar geworden? 

108 Hoe lang zijn de wachtlijsten voor zwemles? 
109 Hoe groot is het tekort aan zwemdocenten? 
110 Hoeveel zwembaden verkeren in financiële moeilijkheden? 
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111 Hoeveel sportclubs/verenigingen verkeren in financiële 
moeilijkheden? 

112 Op welke manier zet u zich in om meer productie van geneesmid-
delen en hulpmiddelen in Nederland en de EU plaats te laten 
vinden? 

113 Hoe heeft het aantal onverzekerde Nederlanders zich de afgelopen 
jaren ontwikkeld? 

114 Welke acties onderneemt u om de toegang tot zorg voor onverze-
kerden te verbeteren ten opzichte van de huidige situatie? 

115 Zijn alle bevolkingsonderzoeken weer terug op het niveau van 
voor COVID-19? Zo nee, welke niet? 

116 Hoeveel mensen hebben in 2023 hun gehele eigen risico in de 
eerste maand van het jaar opgemaakt? 

117 Hoeveel jongeren zijn er sinds de maatregelen van het preventie-
akkoord gestopt met roken? Hoeveel jongeren roken nog? Hoe 
groot is het percentage rokers nu? 

118 Hoeveel winst maakte de tabaksindustrie afgelopen jaar in totaal 
door Nederlandse rokers? 

119 Is het aantal volwassenen met overgewicht afgenomen sinds de 
invoering van de maatregelen uit het preventieakkoord? Hoe 
groot is het percentage volwassenen met overgewicht? 

120 Is het aantal jongeren met overgewicht afgenomen sinds de 
invoering van de maatregelen van het preventieakkoord? Hoe 
groot is het percentage jongeren met overgewicht? 

121 Hoeveel geven andere Europese landen in algemene zin uit aan 
preventie? 

122 Voor welke hulpmiddelen en geneesmiddelen geldt een eigen 
bijdrage? Voor welke hulpmiddelen en geneesmiddelen moet een 
eigen bijdrage worden betaald terwijl dit ook ten laste komt van 
het eigen risico? Kunt u dit weergeven in een tabel? 

123 Hoeveel zou het jaarlijks kosten om zowel het verplicht als het 
vrijwillig eigen risico af te schaffen? Welk deel hiervan bestaat uit 
het wegvallen van het zogeheten remgeldeffect? 

124 Hoeveel mensen hebben in 2023 hun gehele eigen risico 
opgemaakt? Kan dit percentage gegeven worden voor de jaren 
2010 tot en met 2023? 

125 Hoeveel chronisch zieken en mensen met een beperking hebben 
in 2023 hun gehele eigen risico opgemaakt? 

126 Hoeveel chronisch zieken en mensen met een beperking hebben 
in 2023 hun gehele eigen risico in de eerste maand van het jaar 
opgemaakt? 

127 Hoeveel mensen konden in 2023 hun eigen risico niet meer 
betalen? Wat zijn hiervan de laatste cijfers? 

128 Kunt u in een overzicht weergeven hoeveel mensen respectievelijk 
100, 75, 50, 25 en 0 procent van het verplicht eigen risico kwijt 
waren? 

129 Hoeveel mensen hebben het eigen risico vrijwillig verhoogd tot 
respectievelijk € 485, € 585, € 685, € 785 en € 885? 

130 Welk deel van de bevolking maakt gebruik van een vrijwillig eigen 
risico? 

131 Hoeveel wanbetalers waren er in 2022 en 2023 bij het betalen van 
de zorgverzekering? 

132 Hoeveel mensen moeten op dit moment een bestuursrechtelijke 
premie betalen omdat zij een betalingsachterstand van meer dan 
zes maanden hebben op hun zorgverzekeringspremie? 

133 Kunt u een trendmatig overzicht geven van de hoeveelheid 
mensen die sinds 2010 een bestuursrechtelijke premie hebben 
moeten betalen? Kunt u een overzicht geven per jaar? 

134 Hoeveel mensen hebben een betalingsregeling getroffen voor de 
zorgpremie? Kunt u hiervan een overzicht geven per jaar sinds 
2010? 
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135 Kan kwantitatief en kwalitatief worden aangegeven in hoeverre 
het eigen risico in 2022 heeft geleid tot het minder gebruik maken 
van zorg en of dit heeft geresulteerd in gezondheidsschade? 

136 Kunt u een overzicht sturen welke zaken aan het basispakket zijn 
toegevoegd of eruit zijn gehaald, vanaf 2006 tot en met 2023? 

137 Hoe was de verdeling naar inkomensgroep van mensen die de 
bestuursrechtelijke premie betalen? En hoe was dat in vorige 
jaren? 

138 Hoeveel gemeenten bieden een collectieve ziektekostenverzeke-
ring aan voor minima? 

139 Hoeveel gemeenten zijn de afgelopen twee jaar gestopt met het 
aanbieden van een collectieve ziektekostenverzekering voor 
minima? 

140 Hoeveel mensen maken gebruik van een collectieve ziektekosten-
verzekering voor minima? 

141 In hoeverre zijn deze gemeentelijke verzekeringen gunstiger dan 
een budgetpolis bij een verzekeraar? 

142 Hoeveel mensen hebben in 2023 een naturapolis en zijn hierin 
verschillen te zien per zorgverzekeraar? 

143 Hoeveel mensen hebben in 2023 een budgetpolis en zijn hierin 
verschillen te zien per zorgverzekeraar? 

144 Hoeveel mensen hebben in 2023 een restitutiepolis en zijn hierin 
verschillen te zien per zorgverzekeraar? 

145 Hoeveel mensen hebben in 2023 een aanvullende polis afgesloten 
en zijn hierin verschillen te zien per zorgverzekeraar? 

146 Wat zou het kosten om het eigen risico te verlagen met € 100? 
Welk deel daarvan bestaat uit het zogeheten «remgeldeffect»? 

147 Hoe staat het momenteel met het traject om fysiotherapie in het 
basispakket te brengen? 

148 Hoeveel zou het kosten om de bezettingsnorm voor verpleeghui-
zen in stand te laten? 

149 Hoeveel wordt er de komende jaren naar verwachting bezuinigd 
op de ouderenzorg? 

150 Hoeveel wordt er de komende jaren naar verwachting bezuinigd 
op de gehandicaptenzorg? 

151 Hoeveel wordt er de komende jaren naar verwachting bezuinigd 
op de geestelijke gezondheidszorg? 

152 Hoeveel zou het kosten om de bezuinigingen die de komende 
jaren voor de Wlz zijn gepland te schrappen? 

153 Hoeveel zou het opleveren als het winstverbod zou worden 
verbreed naar de hele zorg? 

154 Hoeveel zou het kosten om de lonen van alle zorgverleners te 
verhogen naar het niveau van vergelijkbare functies in de publieke 
sector en de marktsector? 

155 Hoeveel zou het kosten om de lonen van verpleegkundigen, 
verzorgenden en de zorgmedewerkers in de laagste loonschalen 
te verhogen naar het niveau van vergelijkbare functies in de 
publieke sector en de marktsector? 

156 Hoeveel zou het op termijn opleveren om alle nieuwe medisch 
specialisten in loondienst te laten gaan? 

157 Welk percentage van de geneesmiddelen die in Nederland worden 
gebruikt wordt momenteel geproduceerd binnen de EU? Kunt u 
dit zowel uitdrukken als percentage van het aantal verschillende 
middelen en als percentage van de totale hoeveelheid gebruikte 
middelen? 

158 Wat is de huidige stand van zaken van het onderzoek naar 
oversterfte dat vanuit ZonMw wordt gefinancierd? 

159 Hoeveel zou het kosten om de eigen bijdrage voor geneesmidde-
len af te schaffen? 
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160 Kunt u schetsen wat de impact zal zijn van de nieuwe verdeling 
van arts in opleiding tot specialist (AIOS)-plekken op de verschil-
lende opleidingen en de betrokken ziekenhuizen? 

161 Hoeveel gemeenten bieden een meerkostenregeling voor 
chronisch zieken of mensen met een beperking aan? 

162 Hoeveel gemeenten zijn de afgelopen twee jaar gestopt met het 
aanbieden van een meerkostenregeling voor chronisch zieken of 
mensen met een beperking? 

163 Hoeveel middelen zijn als transactiegelden via een SPUK-uitkering 
aan gemeenten verstrekt? 

164 Wat is de meest actuele inschatting van de budgettaire effecten 
van het afschaffen van de eigen bijdrage voor de kraamzorg? 

165 Hoeveel winst maakten zorgverzekeraars afgelopen jaar op 
collectieve zorgverzekeringen die in samenwerking met gemeen-
ten aangeboden werden? En hoe hoog was die winst in respectie-
velijk 2010 tot en met 2023? 

166 Zijn winstuitkeringen door zorgverzekeraars op dit moment 
toegestaan? Hoeveel winst is er door welke verzekeraars 
uitgekeerd? 

167 Kunt u per zorgverzekeraar de solvabiliteit noemen? Hoe groot is 
voor elk van deze verzekeraars het bedrag aan reserves bovenop 
de door de Nederlandse Bank (DNB) vereiste solvabiliteit? Wat is 
het totaal aan reserves van zorgverzekeraars bovenop de door de 
DNB vereiste solvabiliteit? 

168 Hoe heeft de solvabiliteit bij zorgverzekeraars zich de afgelopen 
jaren ontwikkeld? 

169 Als de volledige reserve zou worden ingezet voor premieverla-
ging, hoeveel zouden de premies dan dalen? 

170 Kunt u een overzicht sturen van wat de winsten van alle zorgver-
zekeraars in totaal en afzonderlijk waren vanaf 2006 tot en met 
2023? 

171 Wat waren de reserves uitgesplitst naar zorgverzekeraars in 2023? 
Welke reserves waren wettelijk verplicht? En hoe hoog waren die 
bedragen in respectievelijk 2009 tot en met 2022? 

172 Hoe hebben de reserves van de verzekeraars zich jaarlijks 
ontwikkeld? Kunt u een overzicht hiervan geven van de verzeke-
raars in totaliteit en de afzonderlijke verzekeraars vanaf 2004? 

173 Hoe hoog is het bedrag dat zorgverzekeraars uitgeven aan 
reclame? En hoe hoog waren die bedragen in respectievelijk 2009 
tot en met 2022? 

174 Kunt u aangeven wat sinds de inwerkingtreding van de Zorgverze-
keringswet (Zvw) in 2006 de jaarlijkse verschuiving van collectief 
gefinancierde zorg naar eigen betalingen is geweest? 

175 Hoeveel mensen stapten de afgelopen tien jaar meer dan een keer 
over naar een andere zorgverzekeraar? 

176 Hoeveel zorgverleners zijn in 2023 contractvrij gaan werken? Kunt 
u dit uitsplitsen per sector? 

177 Hoeveel premiegeld geven zorgverzekeraars uit om te controleren 
of patiënten recht hebben op een vergoeding? 

178 Hoeveel premiegeld geven zorgverzekeraars uit om zorgaanbie-
ders te controleren? 

179 Hoeveel premiegeld gaan er naast reclame en acquisitiekosten 
gemoeid met het jaarlijkse «overstapmoment» van de 
zorgverzekeraars? 

180 In hoeverre is er een gecoördineerde beleidsaanpak van onder-
voeding bij ouderen, en zo nee, wat zou een dergelijke aanpak 
vragen aan extra middelen? 

181 Hoeveel procent van de VWS-begroting is gereserveerd voor 
leefstijlpreventie-maatregelen? 
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182 Hoeveel geld van de VWS begroting gaat er de de aankomende 
jaren naar leefstijlpreventie, uitgesplitst naar jaar? 

183 Hoe zijn de middelen voor de aanpak van dak- en thuisloosheid 
tot nu toe besteed? 

184 Hoe kan een opleidingsaanbod voor wijkverpleging worden 
vergoot zonder structurele financiering? 

185 Hoeveel onderuitputting was er in 2023 in de wijkverpleging? 
186 Kan worden aangegeven hoeveel de uitgaven aan intramurale 

geneesmiddelen de afgelopen vijf jaar zijn gestegen, zowel 
procentueel ten opzichte van de gehele zorgbegroting, procentu-
eel ten opzichte van de curatieve zorg, en tot slot de exacte 
bedragen? 

187 Waarvoor was het geld dat nu ingeboekt wordt als Wlz-
ramingsbijstelling oorspronkelijk bedoeld? 

188 Wat is de reden achter de verlaging van het beschikbare budget 
voor pgb-houders? 

189 Welke rechtmatigheidsissues spelen er met betrekking tot de 
regeling Kwaliteitsimpuls Personeel Ziekenhuiszorg (KiPZ)? Voor 
welke bedragen worden onzekerheden of rechtmatigheden 
verwacht in 2023, respectievelijk in 2024? 

190 Hoe groot schat u de risico’s op dubbele financiering en op 
onterechte staatssteun bij de regeling KiPZ? 

191 Kunt u een inschatting maken van de effectiviteit van de regeling 
KiPZ? 

192 Wat is de actuele stand van zaken wat betreft de verkenning naar 
een kostendekkende vergoeding voor stagebegeleiding via een 
beschikbaarheidsb(drage? 

193 Deelt u de analyse van de Algemene Rekenkamer dat de Subsidie-
regeling stageplaatsen zorg II van € 122 miljoen niet leidt tot meer 
stageplekken? 

194 Kan een overzicht gegeven worden van de «meevallers»/
onderbesteding op de VWS-begroting voor het jaar 2023? 

195 Kan een overzicht gegeven worden van de netto- en brutouitga-
ven aan sport en bewegen in de periode 2010–2023? 

196 In hoeveel gevallen is er dit jaar een omzetplafond bereikt in 
afspraken tussen zorgaanbieders en zorgverzekeraars? 

197 Heeft u in beeld in hoeverre patiënten geen zorg hebben 
ontvangen in 2023 vanwege het bereiken van omzetplafonds? 

198 Is voor de BES-eilanden ook budget gerealiseerd voor (meer) 
zorgopleidingen? Zo ja, hoeveel bedraagt dit bedrag? Zo niet, wat 
zijn daarin de overwegingen? 

199 Klopt het dat u om de instroom in de Wlz-ggz te verminderen 
€ 45 miljoen gedekt heeft uit de resterende onverdeelde-
groeiruimte, maar dat dit volgens het veld ten laste van de 
Wmo-gelden in het Gemeentefonds is gebeurd? Zo ja, kunt u hier 
een reflectie op geven? 

200 Heeft u een overzicht van de verschillende gemeentepolissen die 
in 2024 aan minima worden aangeboden? Kunt u een overzicht 
geven van welke inkomensgroepen toegang hebben tot de 
gemeentepolissen in verschillende gemeenten? En wat de hoogte 
is van de gemeentepolis in verschillende gemeenten? 

201 Hoeveel fte zal in 2.024 jaar beschikbaar zijn voor de handhaving 
van de leeftijdsgrens voor tabak en rookwaren? Hoe verhoudt zich 
dit tot de fte in 2023? 

202 Hoe verhoudt gecontracteerde zorg zich tot ongecontracteerde 
zorg de afgelopen tien jaar en in welke sector komt ongecontrac-
teerde zorg het meest voor? 

203 Hoeveel particuliere woonzorginstellingen zijn er in Nederland 
actief? Kunt u dit uitsplitsen per doelgroep? 

204 Hoeveel particuliere woonzorginstellingen hebben een winstoog-
merk? Wat is hun aandeel in het totaal aanbod? 
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205 Wat kost het gemiddeld per maand voor een bewoner om in een 
particuliere woonzorginstelling te wonen? Kunt u dit uitsplitsen 
per doelgroep? 

206 Kunt u een overzicht sturen van wat de winsten van alle particu-
liere woonzorginstellingen in totaal waren in respectievelijk 2012 
tot en met 2022? 

207 Hoeveel particuliere woonzorginstellingen zijn gevestigd in 
gebouwen waar voorheen verzorgingshuizen gevestigd waren? 

208 Wat is de top drie van private investeerders die actief zijn in 
zorgvastgoed? Hoeveel van het totale volume hebben zij elk 
afzonderlijk in handen? 

209 Hoeveel commerciële ggz-instellingen zijn er actief in Nederland? 
Wat is hun aandeel in het totale aanbod van ggz-zorg? 

210 Hoeveel ggz-instellingen zijn er gesloten de afgelopen vijf jaar? 
Wat voor type ggz-zorg verleenden deze instellingen? 

211 Hoe vaak is de afgelopen vijf jaar een beroep gedaan op de 
Regeling financiering zorg aan illegalen en andere onverzekerbare 
vreemdelingen? Welke bedragen zijn hiermee gemoeid? 

212 Hoeveel subsidie gaat naar medische preventie en hoeveel naar 
leefstijlpreventie? 

213 Kunt u een overzicht geven van maatregelen die ingezet worden 
voor leefstijlpreventie, inclusief de bedragen die daaraan 
gekoppeld zijn? Welke van deze maatregelen focussen zich 
specifiek op mensen met een lage sociaaleconomische status? 

214 Hoeveel wordt er op dit moment gebruikgemaakt van digitale 
ggz-zorg? Hoeveel van de behandelingen zijn volledig digitaal? 
Hoeveel van de behandelingen zijn hybride? 

215 Hoeveel casussen zijn er bij het CAK bekend waarbij fouten 
gemaakt zijn als het gaat om het berekenen van de eigen 
bijdragen van cliënten (te veel of te weinig) in respectievelijk het 
jaar 2021 tot en met 2023? 

216 Hoe vaak heeft het CAK in respectievelijk in 2022 en 2023 
betalingsregelingen getroffen en hoeveel daarvan zijn alsnog op 
tijd voldaan? 

217 Welke interne afspraken worden er door het CAK gehanteerd om 
het bestaansminimum van cliënten te bewaken en te bepalen? In 
hoeverre wordt er rekening gehouden met eventuele schulden bij 
andere instanties? 

218 Voldoen alle instellingen in de langdurige zorg over een goed 
ventilatiesysteem/CO2-meters om zo beter voorbereid te zijn op 
uitbraken van infectieziekten? 

219 In hoeveel gemeenten worden zelfstandig wonende 75-plussers 
bezocht? 

220 Hoe groot is het percentage treinstations dat volledig rolstoeltoe-
gankelijk is? 

221 Hoe vaak waren de liften op rolstoeltoegankelijke treinstations 
defect en wat was de gemiddelde reparatietijd van deze liften? 

222 Hoe groot is het percentage busstations dat volledig rolstoeltoe-
gankelijk is? 

223 Hoe hoog was de jaarlijkse uitstroom van zorgmedewerkers in 
aantallen in de sector Zorg & Welzijn uitgesplitst naar zzp, een 
andere bedrijfstak, pensioen en uitkering/geen werk van 2012 tot 
en met 2023? 

224 Hoe hoog is de uitstroom in de zorg uitgesplitst per sector? 
225 Hoe groot is het aantal zorgmedewerkers dat na twee jaar na hun 

zorgopleiding uitstroomt naar een sector die geen onderdeel 
vormt van Zorg en Welzijn, uitgesplitst naar sector? 

226 Hoe groot is het aantal zorgmedewerkers dat na vijf jaar na hun 
zorgopleiding uitstroomt naar een sector die geen onderdeel 
vormt van Zorg en Welzijn, uitgesplitst naar sector? 

227 Hoe hoog was het ziekteverzuim in de zorg in 2022 en in 2023? 
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228 Hoe hoog is de deeltijdfactor in de zorg, uitgesplitst per sector? 
229 Hoe ziet de ontwikkeling van de deeltijdfactor in de zorg eruit van 

2012 tot en met 2023? 
230 Wat is het gemiddeld aantal uren dat er gewerkt wordt in de zorg 

uitgesplitst per sector? 
231 Hoe groot zijn de personeelstekorten in de zorg, uitgesplitst per 

sector en inclusief de werknemers die werken in de wijkverpleging 
en die vallen onder de jeugdwet en de Wmo 2015? 

232 Hoeveel fte zou er in de zorg bijkomen als de gemiddelde 
hoeveelheid gewerkte uren per week per zorgverlener met één 
uur zou stijgen? 

233 Zijn er verschillen in regio’s wat betreft tekorten van plekken in 
verpleeghuizen? 

234 Hoeveel zorgreservisten zijn er nu? Welke niveaus van opleiding 
hebben deze reservisten? Hoeveel van hen zijn binnen ongeveer 
vier weken beschikbaar? 

235 Hoeveel mensen ontvangen zorgtoeslag en hoe verhoudt zich dit 
tot het aantal mensen dat recht heeft op zorgtoeslag? 

236 Kunt u per jaar sinds 1990 een overzicht geven van de zorguitga-
ven (volgens definitie van het RIVM)? 

237 Kunt u per jaar sinds 1990 een overzicht geven van de netto 
zorguitgaven onder het uitgavenplafond zorg (en voor de jaren 
dat dit niet mogelijk is die onder het Budgettair Kader Zorg)? 

238 Kunt u per jaar sinds 1990 een overzicht geven van de bruto 
zorguitgaven onder het uitgavenplafond zorg (en voor de jaren 
dat dit niet mogelijk is die onder het Budgettair Kader Zorg)? 

239 Hoe heeft de groei van de collectieve zorguitgaven zich ten 
opzichte van de groei van de economie in de afgelopen vijftien 
jaar ontwikkeld? 

240 Welk percentage van de groei van de collectieve zorguitgaven, 
zoals begroot voor 2024, komt puur op het conto van de 
vergrijzing? 

241 Welk percentage van de groei van de collectieve zorguitgaven, 
zoals begroot voor 2024, komt puur op het conto van de 
geneesmiddelen? 

242 Welk percentage van de groei van de collectieve zorguitgaven, 
zoals begroot voor 2024, komt puur op het conto van de bureau-
cratie, overhead en verspilling? 

243 Hoeveel procent van het besteedbaar inkomen waren mensen met 
een minimuminkomen gemiddeld in 2023 kwijt aan eigen 
betalingen in de zorg? Hoeveel procent is dat naar schatting in 
2024? 

244 Hoeveel procent van het besteedbaar inkomen waren mensen met 
een modaal inkomen gemiddeld in 2023 kwijt aan eigen betalin-
gen in de zorg? Hoeveel procent is dat naar schatting in 2024? 

245 Hoeveel procent van het besteedbaar inkomen waren mensen met 
een tweemaal modaal inkomen gemiddeld in 2023 kwijt aan eigen 
betalingen in de zorg? Hoeveel procent is dat naar schatting in 
2024? 

246 Hoeveel procent van het besteedbaar inkomen waren mensen met 
een driemaal modaal inkomen gemiddeld in 2023 kwijt aan eigen 
betalingen in de zorg? Hoeveel procent is dat naar schatting in 
2024? 

247 Hoe groot is de toename van het aantal verwarde personen in de 
samenleving sinds er gestart is met de afbouw van bedden in 
2013? 

248 Hoe groot is het huidige tekort aan beschikbare plekken in 
beschermde woonvormen? 
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249 Kunt u een overzicht geven hoeveel geld er totaal naar de GGD’en 
gaat, zowel vanuit de VWS-begroting, als (voornamelijk) vanuit de 
gemeentelijke begrotingen, uitgesplitst naar hoeveel voor het 
Rijksvaccinatieprogramma en hoeveel voor jeugdgezondheids-
zorg in totaal? 

250 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het vinden van 
budget voor een gordelroosvaccinatieprogramma? 

251 Wat zijn de cijfers van gebruik van hormonale anticonceptie van 
de afgelopen vijf jaar? Zijn er ook cijfers bekend van vrouwen die 
zijn gestopt met hormonale anticonceptie? 

252 In hoeverre hebben zelfdiagnosefilmpjes op TikTok en prikkels in 
het systeem zoals het deels kwijtschelden van een studieschuld na 
diagnose, invloed op de stijging van het aantal meldingen van 
mensen met ADHD-achtige symptomen? 

253 Wat is de gemiddelde deeltijdfactor? Kunt u dit opsplitsen in 
eerste- en tweedelijnszorg? Met hoeveel uur zouden deeltijdcon-
tracten gemiddeld vergroot moeten worden om het aantal 
openstaande vacatures significant af te laten nemen? 

254 Op welke manier is er het afgelopen jaar allemaal uitvoering 
gegeven aan het amendement-Tielen/Van Weyenberg over op het 
optimaliseren van het werkhervattingsproces bij, of na kanker? En 
hoe wordt dit voortgezet in 2024? 

255 Kunt u een overzicht geven van studies die op het departement 
zijn uitgevoerd naar de financiering van preventie ten opzichte 
van financiering van andere zorguitgaven? Welke resultaten 
hebben deze studies opgeleverd? 

256 Kunt u schetsen op welke manier er naar de maatschappelijke 
kosten en baten van arbeidsbesparende innovaties in de zorg 
gekeken wordt? 

257 Hoeveel middelen van het Wlz-kader is enkel beschikbaar via 
subsidies? 

258 Hoeveel verschillende subsidies zijn er beschikbaar voor de Wlz? 
259 Kunt u een schematisch overzicht geven van alle meevallers in de 

Zvw? 
260 Kunt u een overzicht geven van de tekorten in de zorg uitgesplitst 

in sector? 
261 Kunt u aangeven hoeveel non-electieve ic-patiënten na overplaat-

sing naar een reguliere verpleegafdeling, weer heropgenomen 
zijn op de ic het afgelopen jaar? Is het mogelijk dit uit te splitsen 
naar algemeen perifeer ziekenhuis en naar universitaire centra? 

262 Kunt u een overzicht geven van de ontwikkeling van de arbeids-
markttekorten uitgesplitst per sector sinds 2010? 

263 Kan worden aangegeven hoeveel middelen in de begroting 
beschikbaar worden gesteld om de zorg in Nederland te verduur-
zamen? Kan puntsgewijs worden aangeven aan welke posten en 
waar dit kan worden teruggevonden in de begroting? 

264 Kunt een overzicht geven van het aantal verpleeghuisplekken per 
provincie? 

265 Kunt u een overzicht geven van het aantal verpleeghuisplekken 
per zorgkantoorregio? 

266 Kunt u een overzicht geven van alle gemeentelijke woonzorgvisies 
waarbinnen nog wordt uitgegaan van een groei van het aantal 
verpleeghuisplekken? Kan daarin worden opgenomen hoe hoog 
het aantal plekken in de gemeente nu is en van welke groei wordt 
uitgegaan? 

267 Kan er een inschatting gemaakt worden van de kosten van het 
volledig vergoeden van spraakcomputers via de Zvw en de Wlz? 
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268 Kunt u een overzicht geven van de instroom en uitstroom van 
studenten aan de verschillende zorgopleidingen aan de hogescho-
len? Hoe lang blijven afgestudeerde zorgprofessionals gemiddeld 
aan het werk in hun beroep en wat is de spreiding van deze 
periodes? 

269 Op welke manier zijn de meevallers (bijna € 14 miljard) op zorg in 
de jaren 2012–2022 verwerkt in een lagere zorgpremie? Kunt u dit 
weergeven in een tabel? 

270 Met welke bedragen is de zorgpremie gestegen door de meeval-
lers (bijna € 14 miljard) in de jaren 2012–2022? Kunt u dit 
weergeven in een tabel? 

271 Hoe zijn de onderschrijdingen (bijna € 14 miljard) verwerkt in de 
jaren 2012–2022? Kunt u dit weergeven in een tabel? 

272 Welk percentage van de zorgkosten (€ 103,4 miljard) wordt 
uitgegeven aan programmatisch aangeboden vaccinaties 
(inclusief en exclusief coronavaccinatie)? Hoe verhoudt het 
percentage hier in Nederland zich tot dat van buurlanden? 

273 In welke jaren is de zorgpremie neerwaarts bijgesteld en met welk 
bedrag als gevolg van de onderschrijdingen op de VWS-
begroting? 

274 Kunt u een overzicht delen van Gezondheidsraadadviezen op het 
gebied van vaccinatieprogramma’s die nog niet zijn opgevolgd? 
Kunt u hierbij aangeven met welke budgettaire gevolgen u 
rekening houdt als deze adviezen worden geïmplementeerd? Kan 
tevens per advies worden aangegeven in welk jaar het is 
afgegeven en welke initiatieven er lopen om eventuele uitdagin-
gen te verhelpen? 

275 In welke jaren is de zorgpremie neerwaarts bijgesteld en met welk 
bedrag als gevolg van de onderschrijdingen op de VWS-
begroting? 

276 Kunt u aangeven hoeveel zorgvraag vermeden kan worden bij de 
huisarts en in het ziekenhuis, en hoeveel schaarse zorgcapaciteit 
kan worden vrijgespeeld door invoering van gordelroosvaccina-
tie? 

277 Op welke manier zijn de ramingen bijgesteld naar aanleiding van 
de jarenlange onderschrijdingen op de VWS-begroting? 

278 Kunt u aangeven hoeveel vraag u verwacht voor Pre Expositie 
Profylaxe (PrEP)-zorg vanuit de verschillende risicogroepen? 

279 Wat is het effect op de Wmo 2015 nu er geld wordt vrijgemaakt 
wat bestemd was voor de eigen bijdrage huishoudelijke hulp, 
wordt besteed aan het verstrekken van gratis schoolmaaltijden? 

280 Wat levert verdere concentratie zoals aangegeven in de brief 
(Kamerstuk 31765–816) van Minister Kuipers van ziekenhuiszorg 
op? Is dit al opgenomen in het basispad? 

281 Waarop heeft u de verwachte vraag naar PrEP vanuit deze 
individuele risicogroepen gebaseerd bij het opstellen van deze 
begroting? 

282 Welke budgetten zijn er beschikbaar voor het vergroten van het 
werkplezier in de zorg, het ontzorgen van de zorgprofessional en 
het vergroten van tijd voor de patiënt? Hoe gaat u ervoor zorgen 
dat de vakmensen in de zorg worden behouden? 

283 Welke budgetten zijn er in de begroting opgenomen voor het 
terugdringen van de administratielast voor zorgprofessionals? Is 
dat voldoende om komend jaar de administratielast voor 
zorgprofessionals te halveren? 

284 Hoe gaat u ervoor zorgen dat er een landelijke data-infrastructuur 
komt die voor zorgverleners voelt als één elektronisch patiënten-
dossier? Welke investeringen zijn er in de begroting opgenomen 
om dat te faciliteren? 
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285 Hoeveel budget is er beschikbaar voor het terugdringen van de 
wachttijden in de ggz? Hoeveel weken verwacht u daarmee 
komend jaar de gemiddelde wachttijden in de basis ggz en de 
gespecialiseerde ggz terug te kunnen dringen? 

286 Hoe wordt voorkomen dat het herinvoeren van de inkomensaf-
hankelijke eigen bijdrage in de Wmo 2015 zal leiden tot financiële 
problemen bij mensen met een beperking? 

287 Wat is de reden van de verdere onderbesteding van 
€ 22,7 miljoen in de wijkverpleging in de 2e suppletoire begroting 
2023? Is de mate waarin gedurende het jaar onderbesteding 
optreedt nu aan het verminderen en wat betekent dit voor de 
vooruitzichten voor 2024? 

288 In welke mate zijn de gereserveerde bedragen voor de Wereldge-
zondheidsorganisatie onderdeel van verplichtende afspraken waar 
Nederland zich aan heeft te conformeren? Om welke gaat het? 
Indien dit niet van toepassing is, waarom zijn ze dan opgenomen 
als uitgave? 

289 Kunt u inzichtelijk maken op welke specifieke subsidieregelingen 
wordt bezuinigd, naast de bezuiniging op de bijdrage aan 
medeoverheden door de afbouw van coronataken vanuit de GGD? 

290 Welke middelen heeft u gereserveerd voor het bevorderen van de 
mentale gezondheid naast € 3,5 miljoen aan subsidies voor 
mentale gezondheid en € 1,1 miljoen aan subsidies voor de 
aanpak «Mentale gezondheid van ons allemaal»? 

291 Wat is de kwantitatieve impact van ziekteverzuim op de 
wachtlijsten? 

292 Op welke manier wordt er geld ingezet om meer opleidingsplek-
ken te creëren en te bekostigen voor voldoende artsen? 

293 Kunt u aangeven hoe lokale initiatieven die aansluiten op het 
versterken van de sociale basis een borging krijgen voor de lange 
termijn als gemeenten steeds meer financiële drempels ervaren 
en moeten bezuinigen? Hoe krijgt de sociale basis borging in 
verschillende akkoorden, zoals het Programma Wonen, Onder-
steuning en Zorg voor Ouderen (WOZO) en IZA? 

294 Op welke manier is de meevaller van € 1 miljard uit de voorjaars-
nota 2023 ingezet om de generale problematiek in de zorg te 
verzachten? 

295 Wat is uw verklaring dat uit de najaarsnota 2023 weer een 
majeure meevaller van € 2 miljard laat zien? Klopt het dat 
daarmee de meevallers over de jaren 2012–2023 optellen tot bijna 
€ 16 miljard? 

296 Klopt het dat de zorgkosten veel minder hard stijgen dan 
geraamd? Waarom zit er zo’n fors verschil tussen de ramingen en 
de daadwerkelijke zorguitgaven? 

297 Was er in de 25 jaar tot 2010 sprake van overschrijdingen? Hoe 
verklaart u het verschil van 25 jaren van te krap ramen met tien 
jaren van veel te ruim ramen? 

298 Deelt u de mening dat het wenselijk is zo precies mogelijk te 
ramen waarbij er het ene jaar een kleine overschrijding is en het 
andere jaar een kleine meevaller? Zo nee, waarom niet? 

299 Waarom is het preventiebeleid niet gezonde keuzes goedkoper te 
maken in plaats van ongezonde keuzes duurder? 

300 Kunt u inzicht geven in hoeveel procent van de VWS-begroting 
gereserveerd is voor preventiemaatregelen, gezien de ambitie de 
zorgvraag af te remmen door in te zetten op stevig preventiebe-
leid? 
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301 Kan een overzicht gegeven worden van de investeringen 
gekoppeld aan doelen die in 2023 zijn gedaan en de komende 
jaren worden gedaan in het kader van het WOZO, het IZA, het 
GALA en het programma Toekomstbestendige Arbeidsmarkt Zorg 
en welzijn (TAZ)? 

302 Kunt u aangeven hoe programmatisch aangeboden vaccinaties 
onderdeel uitmaken van Passende Zorg («Een gezonde samenle-
ving staat centraal, met focus op het voorkomen van vraag naar 
zorg»)? 

303 Kunt u aangeven hoe de samenwerking van de brede eerste lijn in 
verbinding met andere domeinen uiteindelijk doorwerkt in het 
sociaal domein en de betrokkenheid van de gemeenten? Hoe is dit 
te verenigen met de grote tekorten bij gemeenten? 

304 Hoeveel woningen voor ouderen zijn er het afgelopen jaar 
bijgebouwd, denk aan nultredenwoningen, verpleeghuisplekken, 
verpleegzorgplekken, woningen in geclusterde setting, etc.? 

305 Hoe groot is de bouwopgave voor ouderen? 
306 Kunt u aangeven op welke manier u het afremmen van medicali-

sering en gepast medicijngebruik vorm gaat geven? 
307 Wanneer worden de resultaten verwacht over de beantwoording 

van de vraag over de impact op Wmo-ondersteuning op de 
middellange tot lange termijn naar aanleiding van de vergrijzing, 
ontwikkelingen op de arbeidsmarkt, het langer thuiswonen en de 
digitalisering van zorg en ondersteuning? 

308 Wat is hiervan de status van het «opzetten van een monitorings-
dashboard voor en door gemeenten en het versterken van de 
kwantitatieve monitoring» in het kader van de aanpak van 
dakloosheid? Wanneer worden volgende stappen hierin 
verwacht? 

309 Hoe groot zijn de tekorten in de zorgsector? Kunt u dit per 
discipline specificeren? 

310 Hoe groot is de deeltijdfactor in de zorg Kunt u dit per sector 
specificeren? 

311 Hoe hoog is het ziekteverzuim in de zorg? Kunt u dit per discipline 
specificeren? 

312 Hoe hoog was de uitstroom van personeel per sector? 
313 Hoe groot is het percentage van de Nederlandse bevolking dat op 

dit moment voldoet aan de beweegrichtlijn? Kan hierbij een 
uitsplitsing gemaakt worden naar leeftijd? 

314 Kunt u aangeven welke stappen de komende jaren gezet moeten 
worden om tot een toekomstbestendig vaccinatiestelsel te 
komen? 

315 Wat is de reden van de onderbesteding van de stimuleringsrege-
ling wonen en zorg? Heeft de onderuitputting een taakstellend 
karakter gehad of loopt de regeling stroef? 

316 Hoe verhoudt de onderbesteding op de stimuleringsregeling 
wonen en zorg zich tot het halen van de doelen uit het WOZO? 

317 Hoe groot is de basiscapaciteit voor de GGD om coronavaccina-
ties in stand te houden? 

318 Wat is de reden dat er in de begroting € 121 miljoen beschikbaar 
is voor het in stand houden van een basiscapaciteit voor 
coronavaccinaties, maar er geen budget beschikbaar wordt 
gesteld voor een eventuele vaccinatieronde voor risicogroepen? Is 
er hierdoor kans dat u weer beroep moet doen op artikel 2.27, 
eerste lid van de Comptabiliteitswet 2016? 

319 Waarom komt het overzicht van belangrijkste mutaties uit de brief 
van de Minister van VWS van 19 september 2023 niet overeen 
met de tabel belangrijkste mutaties in de VWS-begroting (tabel 3)? 
Kunt u de verschillen toelichten? 
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320 Hoeveel budget is er in 2024 extra uitgetrokken in het kader van 
COVID-19 over de gehele VWS-begroting? 

321 Kunt u een actueel en integraal overzicht geven van wat er nu 
meerjarig geraamd wordt op de VWS-begroting voor specifiek 
corona-gerelateerde maatregelen en daarnaast voor pandemische 
paraatheid in het algemeen? 

322 Kunt u de mutaties van € 34,7 miljoen voor aanschaf van 
zelftesten nader toelichten? Hoeveel testen worden hiermee 
aangeschaft en voor welke doelgroepen? 

323 Kunt u de € 3,5 miljoen voor het «stimuleren begrip samenleving 
over ontwikkeling virus» nader toelichten? 

324 Kunt u een overzicht geven van wat er in totaal beschikbaar komt 
voor de Hervormingsagenda Jeugd en hoe deze bedragen 
verdeeld gaan worden? 

325 Hoeveel medewerkers van het Ministerie van VWS houden zich 
bezig met uitvoering van Wet open overheid (Woo)? 

326 Wat is de verwachting voor het aantal Woo-verzoeken bij het 
Ministerie van VWS en het aantal fte voor het afhandelen van 
deze verzoeken? 

327 Kan met betrekking tot «archiving by design» nader toegelicht 
worden hoe dat wordt ingericht? Geldt deze werkwijze voor alle 
ministeries, inclusief alle agentschappen, het RIVM, etc.? 

328 Op hoeveel scholen is er schoolzwemmen? 
329 Wat kost schoolzwemmen? 
330 Wat zijn de (gemiddelde) kosten van het zwem ABC? 
331 Wat is de (gemiddelde) wachttijd voor zwemles? 
332 Hoe groot is het tekort aan zweminstructeurs (fte)? 
333 Hoeveel verenigingen/amateurclubs hebben afgelopen jaar een 

beroep gedaan op financiële regelingen? 
334 Hoe groot is het aantal sportclubs/sportverenigingen die 

financiële problemen hebben? 
335 Hoe vaak wordt een Verklaring Omtrent het Gedrag (VOG) 

aangevraagd voor trainers en vrijwilligers? 
336 Waaruit bestaat de nationale reddingsvloot? 
337 Hoeveel auto’s zijn onderdeel van de nationale reddingsvloot? 
338 In hoeverre wordt bij het verbeteren van de toegankelijkheid en 

verminderen van wachttijden bij de geestelijke gezondheidszorg 
onderscheid gemaakt tussen lichtere en zwaardere gevallen? 

339 Wat zijn de meest recente cijfers met betrekking tot wachttijden in 
de ggz? En hoeveel daarvan staan dubbel en/of foutief op de 
wachtlijst? 

340 Hoe verhoudt het afwijken van de Ramingen van het Capaciteits-
organisatie met betrekking tot het aantal opleidingsplaatsen voor 
de Gezondheidszorgpsychologen (GZ-psychologen) zich tot de 
afspraken die in het IZA zijn gemaakt over het wegwerken van de 
wachtlijsten in en het toegankelijk houden van de ggz? 

341 Kan geconcretiseerd worden hoe het op pagina 25 van de 
begroting genoemde «belangrijkste aandachtsgebied voor de 
komende periode» geneesmiddelenbeleid, concreet vorm 
gegeven zal worden? Welke bedragen zijn hiermee gemoeid? 

342 Wat heeft de eigen bijdrage aan hulpmiddelen opgeleverd? 
343 Wat heeft het preferentiebeleid geneesmiddelen van de afgelopen 

tien jaar opgeleverd? 
344 Welke onderzoeken zijn gedaan naar het meer in kaart brengen 

van risicofactoren en perspectief van meisjes die in het criminele 
circuit zitten of dreigen te komen, maar ook van meisjes die 
slachtoffer zijn van jeugdcriminaliteit? Welke stappen zijn gezet op 
basis van onderzoeken? 

345 Op welke manier borgt u de betrokkenheid van sociaal werk in het 
verbeteren van de zelfredzaamheid van bewoners in de wijk? 

346 Hoeveel euthanasieverzoeken waren er? 
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347 Hoeveel euthanasieverzoeken waren er vorig jaar voor demente-
rende patiënten? 

348 Kunt u een overzicht geven van de euthanasieverzoeken per 
leeftijdscategorie? 

349 Hoe vaak wordt er palliatieve sedatie toegepast? 
350 Hoe vaak is de palliatieve kit ingezet? 
351 Hoeveel bewoners zijn afgelopen jaar in een hospice overleden en 

wat was de gemiddelde opnameduur? 
352 Hoeveel mensen zijn er het afgelopen jaar thuis gestorven? 
353 Hoeveel budget is gereserveerd voor passende en toekomstbe-

stendige opleidingen in het veranderd zorglandschap? Op welke 
manier wordt dit budget ingezet om meer opleidingsplekken te 
creëren en te bekostigen voor voldoende (profiel)artsen Maat-
schappij + Gezondheid? 

354 Komt de onderbesteding van € 22,7 miljoen in de wijkverpleging 
bovenop de in de VWS-begroting 2024 (p.178) genoemde 
onderbesteding voor 2023 in de wijkverpleging van 
€ 811,8 miljoen? 

355 Kan van alle vaccinaties in het Rijksvaccinatieprogramma een 
overzicht gegeven worden van de ontwikkeling van de vaccinatie-
graad van 2010–2023? 

356 In hoeverre heeft u in de begroting voor 2024 en latere jaren 
rekening gehouden met aanstaande vaccins met een positief 
Gezondheidsraadadvies? 

357 Kan een schatting gegeven worden van het budget dat nodig is 
om vaccins met een positief Gezondheidsraad-advies op te laten 
nemen in de begroting? 

358 Kunt u aangeven waarom het budget voor ziektepreventie in 2025 
fors lager is dan in 2024 (respectievelijk € 866 miljoen en 
€ 1.2 miljard) en blijft dalen tot en met 2028? Kunt u inzichtelijk 
maken op welke specifieke subsidieregelingen wordt bezuinigd, 
naast de bezuiniging op de bijdrage aan medeoverheden door de 
afbouw van covidtaken van de GGD? 

359 Welke ziektepreventiemaatregelen worden nu niet meer genomen, 
aangezien het budget voor ziektepreventie vanaf 2023 fiks is 
verlaagd? 

360 Hoe verhoudt de daling van het budget voor vaccinaties in tabel 
16 zich tot de toelichting bij 2.1.2, waar wordt aangegeven dat er 
wordt geïnvesteerd in preventieve gezondheidsmaatregelen zoals 
vaccinaties? 

361 Kunt u aangeven waarom het budget voor ziektepreventie in 2025 
fors lager is dan in 2024 (respectievelijk € 866 miljoen en 
€ 1.2 miljard) en blijft dalen tot en met 2028? 

362 Waarom zijn er in 2024 minder middelen beschikbaar gesteld voor 
abortusklinieken ten opzichte van 2023? 

363 Kunt u aangeven waarom het budget voor subsidies voor 
gezonde leefstijl en gezond gewicht vanaf 2026 fors lager is dan in 
2025 en voorgaande jaren (respectievelijk € 25,5 miljoen en 
€ 15 miljoen)? Kunt u inzichtelijk maken op welke specifieke 
subsidieregelingen wordt bezuinigd? 

364 Uit hoeveel extra opleidingsplekken bestaat de uitbreiding van de 
opleidingscapaciteit voor forensische artsen? 

365 Waar wordt de € 3,5 miljoen specifiek voor ingezet dat beschik-
baar is gesteld om de mentale weerbaarheid b( alle in Nederland 
verbl(vende personen te versterken, en om de maatschappel(ke 
kosten en sociale impact van mentale gezondheidsklachten te 
verminderen? Naar welke projecten, subsidies of posten gaat dit 
geld? 
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366 Kunt u het onderzoek naar de mogelijkheden van innovatie en 
technologie bij valpreventie nader toelichten? Hoe is dit onder-
zoek opgezet en wanneer worden de resultaten verwacht? 

367 Welke activiteiten worden zoal bedoeld bij de € 1,8 miljoen aan 
subsidie voor het Nederlands Centrum Jeugdgezondheid (NCJ)? 

368 Kan met betrekking tot de onderzoeken naar Long Covid een 
overzicht gegeven worden wie wat doet en waar er nog blinde 
vlekken zijn? 

369 Hoeveel procent van het budget voor de lokale aanpak via het 
GALA wordt besteed aan gezondheidsbevordering? Waarom is 
het budget in het laatste jaar – 2026 – beduidend lager? 

370 Hoeveel procent van het preventiebudget gaat richting medeover-
heden in het kader van de lokale aanpak en het GALA? 

371 Waarom gaat niet meer budget om de vaccinatiegraad te 
verhogen? 

372 Hoe wilt u in de komende jaren zicht houden op het vaccinatiecij-
fer als deze informatie niet meer met RIVM gedeeld hoeft te 
worden (als ouders dan niet willen)? 

373 Hoe groot is de afname van het aantal mensen met obesitas/
overgewicht sinds de invoering van het preventieakkoord? 

374 Hoe groot is de afname van het aantal mensen dat rookt sinds de 
invoering van het preventieakkoord? 

375 Hoe groot is de afname van het aantal problematische alcoholge-
bruikers sinds de invoering van het preventieakkoord? 

376 Wordt met het verstrekken van incidenteel € 10 miljoen vanuit de 
VWS-begroting voor gratis schoolmaaltijden bedoeld dat er gratis 
gezonde schoolmaaltijden worden verstrekt? Zo ja, welke 
richtlijnen geeft u hierover mee aan onderwijsinstellingen? Zo 
nee, waarom niet? 

377 Welke preventieve maatregelen worden niet uitgevoerd vanwege 
de kosten voor de gratis gezonde schoolmaaltijden? 

378 Hoeveel subsidie is gereserveerd aan het Erasmus MC voor het 
ontwikkelen en implementeren van een leefstijlscreeningsinstru-
ment voor kinderen («Flykids») en voor hoeveel jaar? Geldt ook 
voor de andere subsidies: hoeveel wordt hiervoor besteed en voor 
hoeveel jaar? 

379 Hoeveel zou het kosten om PrEP voor de volledige doelgroep te 
vergoeden, zonder eigen bijdrage? 

380 Hoeveel abortussen zijn er het afgelopen jaar gepleegd? 
381 Kunt u een overzicht geven van het aantal abortussen per 

leeftijdscategorie? 
382 Kunt u een overzicht geven van het aantal abortussen naar de 

duur van de zwangerschap? 
383 Hoe vaak wordt de abortuspil via de huisarts verstrekt? 
384 Hoe vaak is de NIPT toegepast afgelopen jaar? 
385 Hoe kan het dat er te hoog verstrekte (subsidie)voorschotten voor 

onder andere de bevolkingsonderzoeken kanker en de uitvoering 
preventieve programma’s door het RIVM (€ 32,8 miljoen) worden 
verleend? Op basis waarvan? En waarom wijken daadwerkelijke 
uitgaven daar zo van af? 

386 Hoe vaak is er een hersteloperatie na vrouwelijke genitale 
verminking uitgevoerd? 

387 Waarom is er een groot verschil tussen de jaren 2023 en 2027? 
388 Waarom is er een laag bedrag voor het verbeteren van de 

toegankelijkheid van curatieve ggz terwijl het aantal patiënten nog 
steeds lijkt toe te nemen? 

389 Wat is de reden dat het budget voor eerstelijnszorg gaat bij 
«kwaliteit, toegankelijkheid en betaalbaarheid van zorg» flink 
omhoog gaat en bij ondersteuning van het zorgstelsel het vanaf 
2024 flink naar beneden gaat? 

390 Waarom in 2024 weinig budget voor passende zorg? 
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391 Waarom wordt verwacht dat de kosten voor de Regeling medisch 
noodzakel(ke zorg onverzekerden de komende jaren gaan dalen? 

392 In hoeverre is het leven na kanker onderdeel van de 
€ 65,7 miljoen voor oncologie? 

393 Worden de Nederlandse Kankeragenda en de uitkomsten uit de 
verkenning van cijfers en verschillen tussen vrouwen en mannen 
bij kanker meegenomen in de beschikbare budgetten voor onder 
andere oncologie? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke manier? 

394 Hoe staat het met de aanpassing van de Wet verplichte geestelijke 
gezondheidszorg (Wvggz)? Wat is de tijdlijn van deze aanpassing? 

395 Wat wordt er bedoeld met «het grootste deel van dit budget» in 
het stuk «Voor het ondersteunen van de afronding van de 
implementatie en de uitvoering van de wet is structureel 
€ 10,7 miljoen beschikbaar? Kan inzichtelijk gemaakt worden hoe 
deze € 10,7 miljoen per genoemde categorie worden besteed? 

396 Hoeveel ggz-instellingen (forensische zorg, verslavingszorg, 
jeugdzorg) verkeren in financieel zwaar weer? Op welke manier 
gaat u deze instellingen ondersteunen? Hoeveel ggz-instellingen 
zijn de laatste vijf jaar gesloten? 

397 Klopt dat de middelen van ZonMw voor het bevorderen van de 
kwaliteit, transparantie, kennis en onderzoek binnen de paramedi-
sche zorg (€ 10 miljoen tussen 2019 en 2026), gebruikt zullen 
worden voor de kosten die voortkomen uit het Kwaliteitskader 
fysio- en oefentherapie? 

398 Worden eventuele toekomstige kostenstijgingen binnen Pallas 
opnieuw uit maatregelen of meevallers in de Zvw gedekt of uit de 
algemene middelen? 

399 Wat is de reden dat de bouw van een nieuwe kernreactor niet 
onder het uitgavenplafond Investeringen valt? 

400 Genereert het Pallas-project ook inkomsten voor de VWS-
begroting? 

401 Wat is de actuele stand van zaken van de lopende 
EU-staatssteuntoets van Pallas? 

402 Bestaat de kans dat de € 265 miljoen die nu in 2024 voor Pallas 
wordt geraamd op losse schroeven komt te staan wanneer dit als 
onrechtmatige staatssteun wordt beschouwd? 

403 Wat gaat u er aan doen dat een derde van de mensen die tot de 
kwetsbare groep behoren, stopt met het gebruik van vitamine D, 
grotendeels vanwege de kosten? 

404 Kan cijfermatig worden aangegeven welke reductie van de 
kostengroei van dure geneesmiddelen wordt beoogd met het 
uitvoeren van een doelmatigheidsonderzoek geneesmiddelen 
(kosten € 2,4 miljoen)? 

405 Kunt u de kosten voor dure geneesmiddelen uitsplitsen naar 
intramurale en extramurale geneesmiddelen? 

406 Kan een overzicht gegeven worden van het meest recent aantal 
wachtenden op een ggz-intake en behandeling? 

407 Hoe staat het met de financiering van Wlz-zorg in de ggz? Hoeveel 
instroom is er en hoeveel budget is beschikbaar? Klopt het dat het 
inperken van de instroom in de Wlz-ggz wordt gedekt uit de 
resterende onverdeelde-groeiruimte, en dat de integrale uitkering 
Wmo aan gemeenten dus wordt gekort? Is deze korting op de 
Wmo-gelden verantwoord? 

408 Wat wordt er gedaan om de wachttijd in de gespecialiseerde ggz 
en Wlz-zorg in de ggz te verminderen? 

409 Kunt u aangeven tot welke resultaten de subsidieregeling 
Veelbelovende Zorg Sneller bij de Patiënt tot nu toe heeft geleid? 

410 Is de intensivering van € 40 miljoen in de gehandicaptenzorg een 
eenmalige investering en betekent dit dat de uitgaven voor 
gehandicaptenzorg in 2025 teruglopen? 
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411 Hoe wordt voorkomen dat het herinvoeren van de inkomensaf-
hankelijke eigen bijdrage in de Wmo 2015 zal leiden tot financiële 
problemen bij mensen met een beperking? 

412 Wat wordt bedoeld met «Eigen bijdrage huishoudelijke hulp»? Is 
het niet zo dat huishoudelijke hulp, samen met verschillende 
andere Wmo-maatwerkvoorzieningen, ook in 2024 onder het 
abonnementstarief Wmo valt? 

413 Hoeveel van het budget van het Nationaal Actieplan Dakloosheid 
is in 2023 uitgegeven? In hoeverre zijn de doelstellingen van het 
Nationaal Actieplan Dakloosheid voor 2023 gehaald? 

414 Hebben alle regio’s inmiddels een vertaling van het Nationaal 
Actieplan Dakloosheid gemaakt naar een regionaal plan? 

415 Waar is het eenmalige bedrag van € 14.499.326 in 2023 voor 
bedoeld? 

416 Hoe wordt de beschikbare € 2 miljoen voor de aanpak tegen 
mensenhandel besteed? 

417 Kan een overzicht gegeven worden van het meest recent aantal 
wachtenden op een verpleeghuisplek, uitgesplitst naar «wachten 
uit voorzorg», «wachten op voorkeur», «actief plaatsen» en 
«urgent plaatsen»? 

418 Kan inzichtelijk gemaakt worden per categorie (het terugdringen 
van de administratieve lasten, de Wet zorg en dwang, het 
compensatiepakket Zeeland, de hersenletselteams en de inzet van 
vr(willige mentoren b( kwetsbare cliënten) hoeveel budget 
beschikbaar gesteld is? 

419 Wanneer is het doel om het doorontwikkelen van de toekomstvi-
sie voor de palliatieve zorg af te hebben? 

420 Is er al een beeld wat de nieuwe verdeling van AIOS- opleidings-
plekken betekent voor de verschillende opleidingen, zowel 
financieel, organisatorisch als kwalitatief? Zo ja, wat zijn hiervan 
de effecten voor alle opleidingen? Zo nee, wordt deze nieuwe 
verdeelmethode toch doorgevoerd? 

421 Is er vanuit het veld bezwaar gemaakt tegen de nieuwe verdeel-
methode voor AIOS-opleidingsplekken en wat zijn hiervan 
mogelijk de consequenties? 

422 Kunt u aangeven of en zo ja, hoeveel subsidie de Nederlandse 
Patiënten Vereniging (NPV) in 2024 ontvangt? 

423 Kan worden aangegeven of (patiënten)organisaties subsidie 
ontvangen die tegenstrijdige normen en waarden naleven dan het 
kabinet, zoals rechten van de lhbtiq-gemeenschap of het recht op 
toegang tot abortus? Zo ja, kan worden aangegeven welke 
(patiënten)organisaties dit zijn, hoeveel middelen zij ontvangen en 
waar dit in de begroting kan worden teruggevonden? 

424 Wat is de stand van zaken van de ontwikkeling van «infrastructuur 
voor stimulering van en ondersteuning b( participatie van burgers 
en patiënten b( regionale vraagstukken rond zorg en welz(n»? 
Kunt u aangeven op welke wijze hiermee rekening gehouden 
wordt met de verandering van problematiek nu armoede oploopt 
en bestaanszekerheid onder druk staat? 

425 Hoe wordt sociaal werk betrokken bij de ontwikkeling van beleid 
dat beoogt het bewustz(n ten aanzien van (beperkte) gezond-
heidsvaardigheden verder te vergroten b( zorgprofessionals? 

426 Wat is de actuele stand van zaken wat betreft de verkenning naar 
een kostendekkende vergoeding voor stagebegeleiding via een 
beschikbaarheidsb(drage? 

427 Deelt u de analyse van de Algemene Rekenkamer dat de Subsidie-
regeling stageplaatsen zorg II van € 122 miljoen niet leidt tot meer 
stageplekken? Zo nee, waarom niet? 
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428 Deelt u de mening dat het Capaciteitsorgaan een onafhankelijk 
adviesorgaan is, dat op basis van gesprekken met en input van 
het werkveld komt tot een objectieve raming van de behoefte aan 
opleidingsplekken? Zo ja, kunt u een nadere onderbouwing te 
geven van het afwijken van het advies van het Capaciteitsorgaan? 

429 Bent u bereid om na de vereenvoudiging in wet- en regelgeving 
met het veld in gesprek te gaan over ingroeiscenario’s voor meer 
opleidingsplekken voor GZ-psychologen, klinisch psychologen en 
psychotherapeuten, zodat er voldoende regie-behandelaren 
beschikbaar zijn? 

430 Welke rechtmatigheidsissues spelen er met betrekking tot de 
regeling KiPZ? Voor welke bedragen worden onzekerheden of 
rechtmatigheden verwacht in 2023, respectievelijk in 2024? 

431 Hoe groot schat u de risico’s op dubbele financiering en op 
onterechte staatssteun bij de regeling KiPZ? Wat gaat u doen om 
de risico’s te beperken? 

432 Lopen ziekenhuizen kans dat ze worden aangeslagen voor door 
het Ministerie van VWS verstrekte subsidiebedragen voor 
ziekenhuispersoneel wanneer die als staatssteun worden 
bestempeld? 

433 Wat zijn de ziekteverzuimcijfers voor de gehele sector zorg & 
welzijn voor 2023 en wat is de verwachting voor 2024? 

434 Wat is de uitsplitsing per subsector? Wat is de spreiding 
(minimale en maximale) van verzuimcijfers tussen werkgevers/
instellingen? 

435 Wat zijn de kosten gerelateerd aan ziekteverzuim? Wat is het 
aantal fte dat door ziekteverzuim gemist wordt per subsector? 

436 Kunt u aangeven wat de concrete resultaten zijn van zorgorgani-
saties die gebruik hebben gemaakt van de subsidieregeling 
«veerkracht en zeggenschap»? Op welke manier vindt er 
verantwoording plaats over het gebruik van deze subsidieregeling 
en hoe wordt voorkomen dat subsidiegelden besteed worden aan 
«overleggen» in plaats van het daadwerkelijk organiseren van een 
zeggenschapsstructuur? 

437 Uit hoeveel zorgreservisten bestaat de Nationale Zorgreserve 
momenteel? 

438 Hoe gaat het Ministerie van VWS, naast het beschikbaar stellen 
van € 0,5 miljoen, helpen met de voorbereiding op de implemen-
tatie van de AI-Act? 

439 Wat is nu totaal beschikbaar de komende jaren voor de Hervor-
mingsagenda Jeugd en voor welke doelen? Wat gaat er gebeuren 
met de 511 miljoen euro aan bezuinigingen voor 2025, die nog 
steeds boven de markt hangen, maar waar geen invulling aan is 
gegeven? 

440 Kunt u via een tabel een overzicht maken van de bezuinigingen op 
de jeugdzorg sinds de decentralisatie? 

441 Hoeveel jeugdbeschermers zijn er op dit moment werkzaam, 
zowel in fte als in aantallen? 

442 Kunt u een overzicht geven van de afspraken die zijn gemaakt 
tussen het demissionaire kabinet en de betrokken partijen over 
maatregelen die in 2024 dienen te leiden tot een verlaging van de 
jeugdzorguitgaven van € 374 miljoen? Waarop zijn de bedragen in 
deze maatregelen gebaseerd? 

443 Wat zijn de verwachte effecten van de structurele besparingsop-
gave van € 1 miljard in de Hervormingsagenda Jeugd op de 
wachtlijsten in de jeugdzorg? 

444 Wat zijn de verwachte effecten van de structurele besparingsop-
gave van € 1 miljard in de Hervormingsagenda Jeugd op hulp 
voor jongeren met een zware hulpvraag? 
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445 Wat zijn de verwachte effecten van de structurele besparingsop-
gave van € 1 miljard in de Hervormingsagenda Jeugd op 
garanderen van tijdige en voldoende beschikbaarheid van 
(hoog)specialistische jeugdzorgvormen? 

446 Wat zijn de verwachte effecten van de structurele besparingsop-
gave van € 1 miljard in de Hervormingsagenda Jeugd op het 
vinden en behouden van voldoende personeel in de jeugdzorg? 

447 Wat zijn de totale kosten van jeugdzorg in 2023? Wat zijn de 
verwachte kosten in 2024? 

448 Hoeveel euro zal er in 2024 meer aan salarissen voor jeugdzorg-
medewerkers uitbetaald worden ten opzichte van 2023? 

449 Hoeveel plekken gesloten jeugdhulp zijn het afgelopen jaar 
omgebouwd naar een meer «open» setting? 

450 Hoeveel plekken gesloten jeugdhulp zijn gesloten? Zijn er voor al 
de gesloten plekken alternatieven geopend? 

451 Hoe groot is het aantal kinderen in percentage met een migratie-
achtergrond in de gesloten jeugdzorg? 

452 Hoeveel gesloten residentiele jeugdhulp is er op dit moment nog? 
Hoeveel residentiele instellingen en ander soort jeugdzorginstel-
lingen staan in de rode cijfers? Op welke schatting is gebaseerd 
dat € 0,4 miljoen voor het terugdringen van vrijheidsbeperkende 
maatregelen voldoende is? 

453 Wat gaat er gebeuren met de Aanpak Wachttijden na 2025 als het 
programma afloopt? 

454 Hoeveel jeugdhulpregio’s hebben een regionaal expertteam? 
455 Hoeveel fysieke bedden of plekken voor hulp zijn er aanwezig bij 

de acht bovenregionale expertisenetwerken? Hoeveel jongeren 
worden per jaar geholpen door de acht bovenregionale experti-
senetwerken? Kunt u dit uiteenzetten in een tabel? 

456 Hoeveel residentiële jeugdhulpinstellingen zijn er in 2023? 
Hoeveel worden er in 2023 en in 2024 getransformeerd? Hoeveel 
jongeren zijn hiermee gemoeid? 

457 Hoe wordt de € 3 miljoen subsidie voor de Aanpak Wachttijden 
besteed? 

458 Hoeveel pleegouders zijn er in Nederland? Met hoeveel neemt dit 
aantal jaarlijks toe of af? 

459 Wat zijn de specifieke doelen en bestemmingen van de subsidie 
van € 0,4 miljoen? 

460 Wat zijn de cijfers van het gebruik van residentiële jeugdhulp, 
uitgesplitst in driemilieus en gesloten jeugdhulp? Wat zijn de 
verwachtingen voor 2024? 

461 Welke jongerenclubs- of organisaties worden betrokken bij het 
beleid van het Ministerie van VWS in het kader van jongerenparti-
cipatie en ervaringsdeskundigheid? Kunt u deze organisaties 
uiteenzetten in een lijst en daarbij toevoegen hoeveel subsidie zij 
daarvoor ontvangen? Op welke andere manieren worden 
jongeren betrokken bij het maken van jeugdbeleid? 

462 Hoe vaak komt het voor dat gezinnen met meerdere complexe 
problemen geen vast aanspreekpunt hebben – vanuit Jeugdzorg 
of andere zorgverlener – die helpt om de problemen op te lossen? 

463 Spelen kinderopvangorganisaties momenteel een formele rol in 
de preventie of signalering van jeugdproblematiek? 

464 Is er op dit moment een tekort aan goed opgeleide professionals 
in lokale teams? 

465 Wordt er in het versterken van de samenwerking met informele 
steun(figuren) ook gewerkt aan of getoetst op de vakbekwaam-
heid van deze figuren? Hoeveel informele steun verwacht u met 
de € 0,7 miljoen te kunnen bieden? 

466 Welke zorgvormen gaan landelijk ingekocht en georganiseerd 
worden? Hoeveel jongeren maken hier gebruik van? 
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467 Welke obstakels zijn er om specifieke vormen van hoog specialisti-
sche zorg op landelijk niveau te organiseren? 

468 Wat is de verwachting voor de komende jaren van het aantal 
kinderen en gezinnen dat gebruikt maakt van jeugdhulp? 

469 Hoeveel van het budget van € 221,1 miljoen gaat er naar 
sportverenigingen en sportbonden? 

470 Om welk bedrag gaat het bij de financiële ondersteuning in het 
creëren van een veilige en integere sport omgeving via het 
Sportakkoord II? 

471 Om welk bedrag in 2024 gaat het bij het toekomstbestendig 
maken van topsport in Nederland? 

472 Hoeveel sportverenigingen maken gebruik van de subsidie voor 
het verduurzamen en toegankelijk maken van sportaccommoda-
ties? 

473 Waar is het bedrag van € 3,2 miljoen voor de Dopingautoriteit om 
dopinggebruik tegen te gaan op gebaseerd? 

474 Kan een overzicht gegeven worden van subsidieregelingen die 
niet uitgeput zijn? 

475 Op welke manier wordt er navolging gegeven aan de motie-Chris 
Simons c.s., (Kamerstuk 20454–193)? Hoe worden initiatieven, 
zoals de Nationale Kinderherdenking en Theater Na de Dam, die 
het bewustzijn en de betrokkenheid bij jongeren bevorderen, 
structureel ingebed in het herdenkingsbeleid? 

476 Hoeveel Indische weduwen (met betrekking tot de backbay-
regeling) zijn nog in leven? 

477 Is het aantal meldingen dat de Inspectie Gezondheidszorg en 
Jeugd (IGJ) ontvangt op het gebied van alternatieve zorgaanbie-
ders nog ongeveer vijftig per jaar of is een daling of stijging 
merkbaar? 

478 Kan worden aangegeven waarom alleen in 2023 en 2024 bij het 
Geneesmiddelenvergoedingssysteem (GVS) een besparingsver-
lies van € 140 miljoen staat en niet meer vanaf 2025? 

479 Wat zijn de oorzaken voor het feit dat in 2023 een bedrag van 
€ 811 miljoen minder is uitgegeven aan wijkverpleging dan was 
voorzien? 

480 Heeft de onderschrijving op de wijkverpleging nog gevolgen 
gehad voor de kwaliteit en/of de omvang van de verleende zorg in 
de wijk 

481 Welke verklaringen zijn er voor het feit dat zowel in de eerstelijns-
zorg als in de tweedelijnszorg structureel minder uitgaven worden 
verwacht, zoals blijkt uit tabel 5A? 

482 Wat is de reden dat de raming voor grensoverschrijdende zorg 
met € 27 miljoen structureel is verlaagd? 

483 Wat doet u eraan om te voorkomen dat de onderbesteding in de 
wijkverpleging zich herhaalt in 2024? 

484 Betekent de incidentele verwerking van de onderuitputting in 2023 
dat de niet-bestede middelen voor wijkverpleging uit 2023 niet 
alsnog zullen worden besteed aan de wijkverpleging, in komende 
jaren? 

485 Bent u het ermee eens dat de niet bestede middelen voor 
wijkverpleging ook in 2024 moeten worden besteed aan wijkver-
pleging aangezien de vraag naar wijkverpleging (o.a. casema-
nagement dementie) er wel degelijk is (zie wachttijden Neder-
landse Zorgautoriteit (Nza))? 

486 Welke verklaringen zijn er voor het feit dat zowel in de eerstelijns-
zorg als in de tweedelijnszorg structureel minder uitgaven worden 
verwacht, zoals blijkt uit tabel 5A? Hoe verhoudt zich dit tot de 
inzet op een verschuiving van zorg van de tweede lijn naar de 
eerste lijn? 
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487 Wat is de reden dat de raming voor grensoverschrijdende zorg 
met € 27 miljoen structureel is verlaagd? 

488 Kunt u nader toelichten waarvoor de groeiruimte Zvw in 2024 
oorspronkelijk bedoeld was en waar deze uiteindelijk voor is 
aangewend? 

489 Hoe vindt besluitvorming over groeiruimte Zvw plaats? 
490 Resteert er nog groeiruimte Zvw in de huidige begroting voor 

2024 of andere jaren? Zo ja, hoeveel en waarvoor? 
491 Wat is tot op heden in 2023 feitelijk uitgegeven aan paramedische 

herstelzorg covid? Kunt u zeggen hoeveel mensen hier in het 
afgelopen jaar gebruik van hebben gemaakt? Welke kosten zijn in 
dit kader voorzien voor 2024 en latere jaren? Wanneer wordt een 
besluit verwacht over de wijze van bekostiging daarvan? 

492 Wat is tot op heden uitgegeven aan paramedische herstelzorg 
covid? 

493 Betekent het feit dat de Kamer de tranchering van het eigen risico 
controversieel heeft verklaard ook dat de aangekondigde 
verbreding van die tranchering naar «overige zorgproducten» 
wordt opgeschort? 

494 Waarvoor worden de middelen voor extra medisch specialistische 
zorgopleidingen vrij gemaakt? Voor welke opleidingen komen er 
extra plekken en hoeveel extra plekken komen er? 

495 Hoe verhoudt de invoering van alternatieve vormgeving 
CA-maatregel eigen risico tot het besluit van de Tweede Kamer 
om het benodigde wetsvoorstel voor deze wijziging controversieel 
te verklaren? 

496 Hoeveel mensen in Nederland hebben op dit moment recht op 
zorgtoeslag, maar maken hier geen gebruik van? Kunt u een 
overzicht geven van deze aantallen van 2010–2023 (pagina 128)? 
Welke zorgvormen vallen allemaal niet onder het eigen risico? 

497 Hoeveel eerstelijnsverblijfbedden zijn er? 
498 Wat wordt in de alinea «Overheveling naar Wlz voor paramedi-

sche zorg» bedoeld met «op den duur»? Kunt u een schatting 
geven aan welke tijdspanne dan gedacht moet worden? 

499 Kunt u, naast de in de begroting opgenomen raming voor 
apotheekzorg, een meerjarig overzicht geven van de geraamde 
bedragen voor de overige (intramurale) geneesmiddelen die in de 
verschillende zorgsectoren worden uitgegeven? 

500 Is (bij de wijkverpleging) een onderuitputting van € 0,8 miljard 
niet buitenproportioneel groot in verhouding tot het vastgestelde 
kader van ca. € 4 miljard, mede gelet op de vraag naar zorg, en 
met name naar casemanagement dementie, die er wel degelijk is 
en waarin onvoldoende wordt voorzien? 

501 Wat is de ontwikkeling in de verdeling van het aantal cliënten in 
de Wlz dat gebruik maakt van intramurale of extramurale wlz-zorg 
in de periode 2015–2023? Kan daarbij een uitsplitsing gemaakt 
worden naar de ontwikkeling van het aantal cliënten dat kiest voor 
modulair-pakket-thuis (MPT) of volledig-pakket-thuis (VPT)? 

502 Hoeveel mensen wonen er in hun eigen thuis met een VPT? 
503 Hoeveel ouderen wonen er in een geclusterde setting met een 

VPT? 
504 Hoeveel geclusterde verpleegzorgplekken zijn er? 
505 Hoeveel verpleeghuisplekken zijn er? 
506 Wat verklaart het extra beroep dat gedaan wordt op ggz-wonen 

die tot een tegenvaller van € 135 miljoen leidt? 
507 Kunt u nader toelichten waarom sprake is van onverdeelde 

groeiruimte Wlz? 
508 Hoe vindt besluitvorming over groeiruimte Wlz plaats? 
509 Resteert er nog groeiruimte Wlz in de huidige begroting voor 2024 

of andere jaren? Zo ja, hoeveel en waarvoor? 
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510 Wanneer kan het nieuwe kwaliteitskader wel uitgerold worden? Is 
de verwachting dat dit in de loop van 2024 zal plaatsvinden? Hoe 
wordt voorkomen dat verdere vertraging plaatsvindt? 

511 Kunt u uitleggen hoe het mogelijk is de Wlz-uitgaven neerwaarts 
bij te stellen zonder het Wlz-kader bij te stellen? 

512 Waarvoor was het geld dat nu ingeboekt wordt als Wlz-
ramingsbijstelling oorspronkelijk bedoeld? 

513 Welke gevolgen voorziet u voor pgb-budgethouders wanneer het 
beschikbare budget uiteindelijk met structureel € 110 miljoen 
wordt verlaagd? 

514 In de alinea «VG7 (gehandicaptenzorg)» staat dat het kostprijson-
derzoek van de Nza niet eerder dan in 2025 tot herijkte tarieven zal 
leiden, maar welke inspanningen worden er geleverd om de 
tarieven in 2025 herijkt te hebben? 

515 Wat is de reden dat de indexering bij de uitgaven in de ouderen-
zorg, gehandicaptenzorg, langdurige ggz, eerstelijnszorg, 
tweedelijnszorg en wijkverpleging niet is meegenomen in de 
komende jaren? 

516 Kunt u voor 2024 en 2025, uitgesplitst per sector (ouderenzorg, 
gehandicaptenzorg, langdurige GGZ, eerstelijnszorg, tweedelijns-
zorg en wijkverpleging), de OVA en de kosten die deze verschil-
lende sectoren extra maken wat betreft de cao-verhoging 2024 en 
2025? 

517 Zijn voor de € 298 miljoen aan middelen op de aanvullende post 
voor standaardisatie gegevensuitwisseling door u al concrete en 
doelmatige bestedingsvoorstellen ingediend bij het Ministerie van 
Financiën? 

518 Verwacht u dat de volledige reservering die nu voor het Ministerie 
van VWS nog op de aanvullende post gereserveerd staat wordt 
overgeheveld naar VWS? Zo ja, wanneer? Zo nee, waarom niet? 

519 Klopt het dat de middelen voor valpreventie na 2023 (4,5 miljoen) 
stoppen? 

520 Kan er een overzicht gegeven worden van de brutouitgaven sinds 
2015 voor de Zvw, Wlz, Wmo 2015 en Jeugdwet? 

521 Kunt u de zin toelichten waarin staat dat «de groei van de netto 
zorguitgaven incidenteel in 2024 een ander patroon kent», onder 
meer doordat de «meevaller uit 2023 nog niet is verwerkt»? 
Betekent dit dat er in de huidige begroting 2024 wellicht nog 
honderden miljoenen aan ruimte is omdat de doorwerking van 
een meevaller uit 2023 nog niet is verwerkt? 

522 Hoe zijn de meevallers van de afgelopen jaren op wijkverpleging 
verwerkt? 

523 Hoe kan het dat er al jaren meevallers zijn op de wijkverpleging en 
er toch sprake is van omzetplafonds die opgelegd zijn door de 
zorgverzekeraars, waardoor er patiënten geen thuiszorg krijgen? 

524 Welke subsidies zijn juridisch niet verplicht? 
525 Hoe staat het met de uitvoering van de motie-Mohandis c.s. over 

een concrete aanpak om stapsgewijs tot een landelijk dekkend 
netwerk van laagdrempelige steunpunten te komen (Kamerstuk 
25 424, nr. 659)? Op welke manier wordt binnen deze begroting in 
2024 financieel ruimte gemaakt om deze motie uit te voeren? Op 
welke manier wordt hier structureel financiële ruimte voor 
gemaakt? 

526 Staan er in de begroting van 2024 middelen gereserveerd voor de 
aangenomen gewijzigde motie-Den Haan (Kamerstuk 25424–656) 
over het gratis maken van 113? Zo nee, waarom niet? 

527 Wat is de huidige stand van het aantal inhaalbehandelingen/
patiënten die wachten op een behandeling in het kader van 
inhaalzorg vanwege de coronacrisis? 
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528 Hoeveel aanvragen zijn er gedaan op de regeling voor zorgmede-
werkers met langdurige post-covidklachten? Hoeveel van deze 
aanvragen zijn gehonoreerd en inmiddels uitgekeerd? 

529 Kan een overzicht gegeven worden van de vergoedingsuitgaven 
van verzekeraars aan ongecontracteerde zorgaanbieders in de 
periode 2006–2023?
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